
Motion till riksdagen 

1989/90:T906 
av Ulla Tillander m.tl. (c) 
Förbindelserna över Öresund 

Det fann� �:n tid di\ den socialdemokratiska regeringen var helt och hållet för 
en bro. IIJTl tog� ett be�lut om detta i riksdagen. med röstsiffrorna 215 för 
och 1)7 emot. Den ciavarande kommunikationsministern Bengt Norling och 
Malmö� �tark�: man �tod vid Lernacken vid Sundet och pekade profeti�kt ut 
var bron \kulle ga. Den skulle stå klar tolv år senare. 11)!!5. 

Bc�lutct om bron togs med en betryggande majoritet. Det var ett led i den 
!>torstilade och �tor�kaliga Öresundstanken. Vi inom centern reserverade 
o��. Trot� majoriteten blev det ingen bro. En majoritet i riksdagen 1973 

kunde allt�a inte. trots att heslut fattades. åstadkomma att bron byggdes. 
Ser man med ett vi��t tidsperspektiv på besluten i riksdagen och på trafik

utskottcb �krivningar �a kan man också där avläsa hur cftertänk�amheten 
genom aren �iittcr sina �pär. 

Efter be�lut�:t 11)73 om en fast förbindelse i form av en bro blev ut�kottet 
litet för�iktigare och uttalade att man måste göra en wredning 0111 fasw för
bindelser över Öresund. Något senare talade man om el'ellfuel/a fasta förbin
delser. Tar vi ytterligare ett steg närmare nutiden så uttalar sig utskottet en
bart för förhinde/ser ö1•er Öresund. Man strök helt enkelt ordet "fasta". 

Och i 19R9 ars upplaga av trafikutskottets betänkande underströks nöd
vändigheten av att man inför ett beslut i frågan noggrant studerar miljökon
�ekvenserna av dc olika alternativen- av bron. av en borrad tunnel och av 
färjetrafik. 

l verkligheten är det hela tiden miljöfrågorna som fått ökad betydelse och 
ökad tyngd. Det ekologiska perspektivet har obevekligen tvingat till om
prövning. ya rön vad gäller det akuta hotet för människan. djuren och na
turen later �ig inte längre viftas bort. 

Vid en konfcren� hö�ten 1989 för företrädare för sydvästra Skåncs kom
muner betonade� hur viktigt det är att man har ett järnvägsnät i Skåne som 
fungerar. b, de för gods- och för persontrafik och detta just för det kånska 
näringslivet� behov. 

Det maste gå upp för oss här i Sverige att man ute i Europa inför 11}90-

talet hårdsatsar i de olika kontinentsländerna på snabb och effektiv järnvägs
trafik. Bakgrunden till denna satsning på ett mänskligare och bättre tran
sportmön�ter �ir att man har drabbat mycket hårt av en våldsamt expande
rande bil- och landsvägstrafiks alla negativa effekter med miljöför!>töring. 
trängsel och olyckor. 4 



En Öröund\tunncl Ur det enda miljömässigt och �amhällsekonomiskt ac- Mot. 1989/90 
ceptahla alternativct �om en fast förbindelse. Att det är realistiskt Liven ur T906 
�trikt förctag!\..:konomi�k �ynvinkel visar utredningar hos Lunds univer�itet 
och Sydv�btra Skan�·� kommunalförbund. En j�irnväg�tunnel kan de��utom 
�amordna� med mOlkrn fiirjetrafik och pilskynda tillkomsten av ett miljö
vänligare tran�portmön,ter. Tunnel. järnväg. tagfärjor och fUrjor för person-
trafik billiar tilbamnwn� ett transportmönster för framtiden. Det klarar nöd-
vLinuiga miljökrav och kan bidra till en reduktion av lanlbväg�trafiken. 

En ökad �at�ning. pa kollektivtrafik är nödvändig. �är�kilt av miljöskäL En 
tunnel för jiirnviigstrafik är enligt vår uppfattning härvidlag den bästa lös
ningen vad gäller direktförbindebe mellan Sverige och Danmark. 

Hemställan 

Med hUnvi�ning till det anförda hem�tiilb 
att rik�dagen 'om sin mening ger regeringen till känna vad i motio

nen anförh om förbindebcrna över Öresund. 

Stockholm den lo januari 1990 

Ulla Tillam/er (c) 

Bertil Fiskesjö (c) Håkan Hansson (c) 
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